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Notice: 

The next words are the underlined key words to take into account 

and their translation in the previous courses n° 3 and n° 4.

Courses n° 3: Conflict theory, social consensus, competition, 

resources, organizations, inherent inequalities, equilibrium, 

stability, social change, approach.

Courses n° 4: Marx's theory of revolution, activist, ideology, 

cultural hegemony, common sense, critical theorists, mass culture,

feminist theory, critical race theory, postmodern and postcolonial 

theory, queer theory, post-structural theory, and theories of 

globalization and world systems, race, gender, sexuality, religion, 

culture, and nationality, contemporary social structures. 

https://www.thoughtco.com/what-is-feminism-p2-3026083
https://www.thoughtco.com/sociology-globalization-3026293
https://www.thoughtco.com/sociology-globalization-3026293
https://www.thoughtco.com/critical-race-theory-4685094


: الكلمللات السللابقة الللتي لم يسُللطر تحتهللا في الللدرسملاحظة

. 4 والدرس رقم 3رقمل 

Course n° 5:

Text:

Interactionism is  a  broad  sociological  perspective.  It  is  a
micro action theory rather than a  macro structuralist one and is
interpretivist rather  than  positivist. Associated  with  George
Herbert Mead and Max Weber, it is a perspective that sees society
as  the  product  of  human  interactions,  and  the  meanings that
individuals place on those interactions. Instead of trying to explain
human  behaviour in  the  context  of  large  social  structures or
fundamental  conflicts or  cleavages in  society,  they  look  on  a
smaller  level,  acknowledging that  humans have  agency and are
not swept away by  forces outside their control and create their
own  meanings.  Weber  recognised  that  small-scale  interactions
and social structures influenced human behaviour.

Questions:

1) Give a title to the text.

2) What is the main idea of the text?

3) Look for the translation of the underlined words.

الترجمة

التفاعليللة هي منظللور سوسلليولوجي واسللع. إنهللا نظريللة الفعللل

الجزئيللة بللدلاً من البنيويللة الكليللة وهي تأويليللة بللدلاً من كونهللا وضللعية

)تفسيرية(. يرتبط هذا المنظور بجورج هربرت ميد وماكس فيللبر، وهللو



يرى المجتمع على أنه نتاج التفاعلات الإنسانية، والمعللاني الللتي يضللعها

الأفراد في تلك التفاعلات. وبدلاً من محاولة تفسللير السلللوك الإنسللاني

في سللياق البنيللات الاجتماعيللة الشاسللعة أو الصللراعات الأساسللية أو

الانقسامات في المجتمع، فللإن هللذان المنظللران ينظللران إلى مسللتوى

أفعالهم ولا تجرفهم قللوىلأصغر، ويقران بأن الناس لديهم قدرة اختيار 

خارجة عن سيطرتهم ويخلقون معللانيهم الخاصللة. لقللد أدرك فيللبر، من

قبل، بأن التفاعلات على نطاق صغير والبنيللات الاجتماعيللة مللؤثرة على

السلوك الإنساني.

:ملاحظة

 اقرأل النص بالانجليزية وحاول تفكيكه كلمة بكلمللة وجملللة بجملللة

مستندا إلى الترجمة من أجل فهم المحتوى واستنتاج المصطلحات.


